

Title (en)

Refractory-lining repair process for a metallurgical vessel by flame gunning.

Title (de)

Verfahren zum Ausbessern der feuerfesten Ausbildung eines metallurgischen Gefäßes.

Title (fr)

Procédé de réparation du revêtement réfractaire d'un récipient métallurgique par gunitage à travers une flamme.

Publication

EP 0180491 A1 19860507 (FR)

Application

EP 85401782 A 19850916

Priority

FR 8414552 A 19840921

Abstract (en)

1. Process for repairing the refractory lining of a metallurgical vessel by spraying a refractory Gunite material through a flame, characterized in that two superposed layers of the same material are placed in position, the first layer having, on the one hand, a total porosity of 15 to 25% so as to promote its adhesion to the lining by impregnation with the stag present at the surface of the said lining and, on the other hand thickness such that all the stag impregnates the said first layer, the second layer having an apparent density of at least 3.1 kg/dm³ in order to promote the resistance of the sprayed material against chemical and mechanical attacks by the molten bath which will subsequently be formed in the said vessel.

Abstract (fr)

On met en place deux couches superposées, la seconde couche ayant une densité plus forte que la première couche de manière, d'une part, à favoriser l'adhérence de la première couche au revêtement par diffusion du laitier présent à la surface de ce revêtement et, d'autre part, à améliorer la résistance de la seconde couche aux agressions chimiques et mécaniques du bain de matière en fusion contenue dans le récipient. La première couche a une porosité de 15 à 25% tandis que la seconde couche a une densité apparente minimale de 3,1 kg/dm³. L'épaisseur de la première couche est d'environ 5 mm celle de la seconde couche d'environ 1 à 2 cm. Application aux convertisseurs d'aciérie ainsi qu'à toute poche métallurgique pour le transfert ou le traitement des bains métalliques.

IPC 1-7

F27D 1/16

IPC 8 full level

B05D 7/14 (2006.01); **B05D 1/08** (2006.01); **F27D 1/16** (2006.01); **F27D 19/00** (2006.01)

CPC (source: EP)

F27D 1/1652 (2013.01); **F27D 19/00** (2013.01)

Citation (search report)

- [A] GB 1015515 A 19660105 - QUIGLEY CO
- [A] BE 891980 A 19820527 - CENTRE RECH METALLURGIQUE
- [A] FR 1437713 A 19660506 - UNION CARBIDE CORP

Cited by

FR2717720A1; WO9525610A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE DE GB IT LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0180491 A1 19860507; EP 0180491 B1 19880810; AT E36407 T1 19880815; DE 3564338 D1 19880915; FR 2570811 A1 19860328;
FR 2570811 B1 19880408; JP S6183875 A 19860428

DOCDB simple family (application)

EP 85401782 A 19850916; AT 85401782 T 19850916; DE 3564338 T 19850916; FR 8414552 A 19840921; JP 20988085 A 19850921